

Title (en)

Stand for a Christmas tree, sunshade or the like.

Title (de)

Vorrichtung zur Aufnahme eines Christbaumes, Sonnenschirmes od. dgl.

Title (fr)

Support pour un arbre de Noel, un parasol ou pareil.

Publication

EP 0126979 A2 19841205 (DE)

Application

EP 84104650 A 19840425

Priority

DE 8312499 U 19830428

Abstract (en)

In a device for receiving and fixing pole-shaped elements, such as Christmas trees, sunshades, rotary airers or the like, having a foot and an essentially hollow-cylindrical receiving body in the centre of the foot, a solution is to be provided to guarantee that the inserted pole-shaped elements are held in the vertical position without requiring screw connections or the like. This is achieved in that a centring cone (4, 4') is provided at the bottom end in the region of the foot (2) in the interior of the cylindrical element (3) and, on the edge side, inwardly facing clamping springs (7) are provided in the upper region of the cylindrical element (3). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Vorrichtung zur Aufnahme und Fixierung stangenförmiger Elemente, wie Christbäume, Sonnenschirme, Wäschespinnen od. dgl., mit einem Standfuß und einem im wesentlichen hohlzylindrischen Aufnahmekörper in der Mitte des Standfußes, soll eine Lösung geschaffen werden, mit der u.a. gewährleistet ist, daß die eingesteckten stangenförmigen Elemente, wie der Christbaumstamm, der Sonnenschirm od. dgl., in der senkrechten Lage gehalten werden, ohne daß es dazu Verschraubungen od. dgl. bedarf. Dies wird dadurch erreicht, daß am unteren Ende im Bereich des Standfußes (2) im Inneren des zylindrischen Elementes (3) ein Zentrierkegel (4, 4') und randseitig im oberen Bereich des zylindrischen Elementes (3) nach innen weisende Klemmfedern (7) vorgesehen sind.

IPC 1-7

A47G 33/12; A45B 23/00

IPC 8 full level

A47G 33/12 (2006.01); **E04H 12/22** (2006.01)

CPC (source: EP)

A47G 33/12 (2013.01); **E04H 12/2238** (2013.01)

Cited by

EP0868877A1; EP0850585A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0126979 A2 19841205; EP 0126979 A3 19850626; DE 8312499 U1 19831013; FI 841665 A0 19840426; FI 841665 A 19841029

DOCDB simple family (application)

EP 84104650 A 19840425; DE 8312499 U 19830428; FI 841665 A 19840426